
فرونشست  هاى متعدد در کاشان
حرکت آب هاى شور از دریاچه نمک به سمت آب هاى 
شیرین زیرزمینى بحران خشکسالى منطقه را تشدید کرده 
است.  این را مدیر امور منابع آب شهرستان کاشان گفته با 
این توضیح که برداشت هاى بى رویه در دشت کاشان سبب 
افت سالانه به میزان 50 سانتیمتر سطح آب هاى زیر زمینى 
شده است محمدرضا نرجسیان تاکید کرده است که در 
حال حاضر امکان بهره بردارى جدید از منابع آب زیر زمینى 
وجود ندارد و این در شرایطى است که چاه هاى غیر مجاز 
زیادى پلمب شده است.  او هجوم آب شور از سوى دریاچه 
نمک به سمت آب هاى شیرین زیرزمینى را دغدغه این 
روزهاى متولیان حوزه آب دانسته و افزوده: در بسیارى از 
نقاط، آب هاى زیرزمینى به دلیل تلخى و شورى زیاد توسط 
دستگاه هاى آب شیرین کن جهت مصرف شهروندان تصفیه 
مى شود.  مدیر امور منابع آب شهرستان کاشان تصریح 
کرده: برداشت هاى بى رویه آب، فرونشست  هاى متعدد 
را باعث شده و 36 میلیون متر مکعب کسرى آب مخازن 
زیر زمینى دشت کاشان قطعى است.  او یادآور شده: نظر 
برخى از کارشناسان که کشت درخت در شهرستان کاشان 
را عاملى براى جلوگیرى از پیشرفت فرونشست مى دانند را 
نمى پذیریم؛ چرا که کاشت درخت نیازمند آب است و زمانى 

که سطح آب پایین تر مى رود فرونشست اتفاق مى افتد. 

وضعیت بحرانى منابع آبى استان مرکزى
استان  مرکزى در سال هاى اخیر با کاهش بارندگى ها 
روبه رو بوده ؛ این را عزت ا... آمرى، مدیرعامل شرکت آب 
منطقه اى مرکزى گفته و افزوده: کاهش بارندگى ها تأثیر 
مستقیم بر سطح آب سفره هاى زیرزمینى دارد. این کاهش 
بارندگى ها سبب شده است تا دشت هاى استان مرکزى 
سالانه به صورت متوسط 200 میلیون مترمکعب کسرى آب 
داشته باشند. در این راستا براى بهبود کسرى آب از ذخایرى 
استفاده مى شود که استفاده از آنها جبران ناپذیر است. 
چاه ها، چشمه ها و قنوات و آب هاى سطحى در واقع منابع 
آبى محسوب مى شوند و به دلیل کاهش بارندگى ها و استفاده 
بى رویه از این منابع آب باعث بحرانى شدن شرایط شان در 
سراسر کشور شده است.  آمرى با اشاره به اینکه حفارى 
چاه هاى غیرمجاز در استان مرکزى متوقف شده است، 
تصریح کرده: چاه هایى که قبلاً حفارى شده ، تعیین تکلیف 
شده اند و در مجموع 289 حلقه چاه غیرمجاز باقى مانده که 
نهایتاً تا 2 سال آینده تعیین تکلیف و پرُ مى شوند. البته حدود 
2016 حلقه چاه فاقد پروانه در استان وجود دارد که طبق 
قانون مى توانند پروانه دریافت کنند. بر این اساس صاحبان 

این چاه ها باید در فرصت قانونى اقدام به اخذ مجوز کنند. 

سرعت طوفان سیستان به94 کیلومتررسید
روز گذشته مدیر کل هواشناسى سیستان و بلوچستان 
در صدا و سیما، گفت: وزش باد شدید تا بیشینه 94 کیلومتر 
در ساعت بامداد دیروز زابل را درنوردید و گردوغبار حاصل 
از آن شعاع دید افقى را در ایستگاه هواشناسى به 700 متر 
کاهش داد.   حیدرى افزود: در شهرستان زهک بیشینه 
سرعت باد به 79 کیلومتر در ساعت رسید و دید افقى را در 
ایستگاه هواشناسى تا 300 متر کاهش داد.  به گفته او تا پایان 
هفته در شمال استان، وزش بادشدید و همراه با گردوخاك 
گاهى طوفان گردوخاك خواهیم داشت و در زاهدان و نواحى 
مرکزى و جنوبى وزش باد نسبتا شدید و افزایش غبار پیش 
بینى مى شود.  مدیر کل هواشناسى سیستان و بلوچستان 
توصیه کرد: به نکات بهداشتى و استفاده از ماسک در زمان 
غبار آلود شدن هوا توجه شود. در تردد هاى جاده اى احتیاط 
و تردد غیر ضرورى بیماران تنفسى، افراد سالخورده و 

کودکان، در زمان غبار آلود شدن هوا خوددارى شود. 

بوستان جنگل
هر روز عده اى از افراد بیکار و بعضا خلافکار در پارك 
جنگل واقع در خیابان جنگل نازى آباد جمع مى شوند و در 
بعضى اوقات مزاحمت براى افراد این محله ایجاد مى کنند. 

لطفا نیروى انتظامى به این امر رسیدگى بیشترى کند. 

اصغرى از تهران 

ترافیک
ترافیکى که هر روز بر روى پل نواب است واقعا دیگر 
عذاب آور شده است و ماموران راهنمایى و رانندگى هم 
فکرى براى آن نمى اندیشند. لطفا کمى هم به این موضوع 

اهمیت داده شود. 
یک شهروند از تهران

بازار بزرگ
بازار بزرگ تهران به محل تردد چرخ دستى تبدیل شده 
است و درخیابان هاى این محدوده نیز بعد از ساعت کارى این 
چرخ دستى ها به سمت باربرى ها حرکت مى کنند و نیز براى 
رانندگان اتوبوس نیز دچار مشکل مى شوند. رسیدگى به این 

موضوع ضرورى است. 
همتى از تهران

شهردارى
از شهردارى منطقه 16 تقاضا داریم سطل هاى زباله 
خیابان جنگل و خیابان شیرمحمدى را که برمى دارند دوباره 
به جاى خود برگردانند. در حال حاضر اکثر سطل هاى زباله 
این دو خیابان سرجاى خودش نیست و مردم مجبور هستند 

آشغال هاى خود را در خیابان  رها کنند. 
کاظمى از تهران

آرمان ملى: حتما شما هم این ویدئوى جنجالى روزهاى 
اخیر را دیده اید که دختران و پسران برگزیده هاى کنکور را 
با چهره هایى که در پس آن هزار امید نهفته، مقابل دوربینى 
قرار مى دهد تا همگى در یک بله کوتاه به آسیبى که گریبان 
جامعه را گرفته و اگر باز هم مورد توجه نباشد، مى رود تا مثل 
یک بمب ساعتى لحظه به لحظه ما را به  فراموشى رویاى 
توسعه و توانمندى ملى مان نزدیک و نزدیک تر کند؛ رتبه هاى 
برتر کنکور در یک گردهمایى وقتى از آنها سؤال شد که 
آیا به مهاجرت فکر مى کنند، تقریبا همه شان که صاحبان 
رتبه هاى عالى هستند بر فکر جدى خود نسبت به مهاجرت 

تاکید کردند. 
کمى بعدتر از نگاه جامعه شناسى نگاهى به مهاجرت که 
دیگر به یک معضل جدى براى کشور بدل شده، خواهیم 
پرداخت اما پیش از آن هم بد نیست به این نکته اشاره کنیم 
که سیستم و رویه برگزارى کنکور به جایگاهى از ضعف هاى 
خود رسیده است که هیچ بعید نیست برخى خانواده ها 
مهاجرت هاى خود را زودتر از موعد دانشگاه رفتن فرزندان 
خود انجام دهند تا اصولا پروسه رفتن به دانشگاه در همان 
خارج از کشور و کشورهایى که در نظر دارند، صورت پذیرد 
چرا که بر اساس شواهد، تجربیات و اطلاعاتى که از دانشگاه 
رفته هاى آنجا صورت گرفته، در کشورهاى پیشرفته رفتن 
به دانشگاه آسان اما پروسه فارغ التحصیلى و بیرون آمدن از 
آن دشوار است؛ درست برعکس کشورمان و این یعنى عدم 
تربیت نیروهاى کارآمد و توانمند که مى خواهند کشورى را 

بسازند. 
از ضعف هاى نظام  کنکورى و آموزشى، پیشتر صحبت هایى 
در همین رسانه به میان آمده اما حالا به چند مورد از ضعف 
فرمى آن اشاره مى کنیم که خود حکایتى از مشکلات 
بزرگ تر دارد؛  بحث تقلب در آزمون و ورود داوطلبان متقلب 

به دانشگاه یکى از آنهاست و دیگرى همین اتفاقى که چند 
روز پیش در دفترچه هاى انتخاب رشته گروه آزمایشى 
هنر رخ داد و آن حذف رشته هاى سینما و مجسمه سازى 
بود. عده اى از کارشناسان هم با شرط معدل و تاثیر 40

درصدى آن در آزمون سراسرى مخالفند؛ تاثیرى که قرار 
است به 60 درصد برسد. منتقدان آن را با عدالت آموزشى 
و طبقاتى تر شدن آن مغایر مى دانند. همچنین معتقدند که 
بازار مافیاى کنکور را داغ تر مى کند هرچند وزیر آموزش و 
پرورش مخالف این موضوع است و روز گذشته، گفته است 
که تاثیر معدل در کنکور کاملا در راستاى عدالت آموزشى 
است. رضا مراد صحرایى حتى این شکل از کنکور را دلیلى 
بر عدم لو رفتن سوال ها دانسته چراکه به گفته او حتى یک 
مورد لو رفتن سوالات وجود نداشته. او گفته پیش از این آینده 
یک دانش آموز در یک جلسه سه ساعته کنکور رقم مى خورد. 
مراد صحرایى همچنین گفته امروز مبناى امتحانات نهایى، 
کتاب هاى درسى است نه کتاب هاى کنکورى و تاکید کرده 
که منافع ملى را بر منافع عده اى خاص و مافیاى کنکور 
ترجیح مى دهیم.  وزیر آموزش  و پرورش بحث مافیاى کنکور 
را هم پیش کشیده و گفته مافیاى کنکور پشت ماجراى 
اعتراض به تاثیر معدل هستند مبناى سوالات امتحان نهایى 
کتاب درسى است با این توضیح غیرمرتبط که «الان سر میز 
بچه ها به جاى کتاب درسى، کتاب تست کنکور است که نباید 
این طور باشد. دانش 6 سطح دارد و تست نمى  تواند بیش از 
3 سطح را بسنجد. بد نیست به سخنان منتقدان هم اشاره اى 
کنیم که مى گویند مافیاى معدل به جاى مافیاى کنکور؛ 
واقعیتى علمى است. اواخر خرداد ماه بود که هامون سبطى، 
دبیر کارگروه آموزش دیده بان شفافیت و عدالت با اشاره به 
مواردى مانند تقلب، یکسان نبودن سختگیرى حوزه هاى 
امتحان و تصحیح سلیقه اى برگه هاى امتحانى، از مجلس 

خواست از اجراى طرح تاثیر قطعى معدل در کنکور امسال 
جلوگیرى کند. 

حال و هواى اجتماعى مساعد نیست
یک جامعه شناس با اشاره به اینکه مهاجرت ها مربوط به 
قشر و طبقه و شغل و سن خاصى نیست آن را رایج دانسته و 
گفته مردم دیگر منتظر این نمى مانند که در کشور خود به 
درجه اى قابل قبول از تحصیل یا شغل برسند و با تکیه بر این 

موفقیت ها اقدام به مهاجرت کنند. 
امان ا... قرائى مقدم در گفت وگویى که با خبرآنلاین داشته 
به فضاى اجتماعى اشاره کرده و در توضیح و تشریح آن گفته 
«حال و هواى اجتماعى مساعد نیست؛ بیکارى زیاد است، 
درآمدها کم است، وضعیت معیشتى  سخت است و هزار و 
یک مشکل دیگر وجود دارد. جوان امروز در این فضاى چه 
چشم اندازى براى آینده دارد؟ و مهاجرت را اولین گزینه براى 

خود مى بیند. 
او گفته این  شرایط فقط منجر به فرار مغزها نمى شود؛ 
بلکه گروه سنى پایین تر و حتى مقاطع تحصیلى راهنمایى و 
ابتدایى هم سوداى مهاجرت را در سر مى پرورانند و به والدین 
خود اصرار مى کنند که چنین خواسته اى را در اولویت قرار 
دهند.  در این حال و هواى احساس مى کنند که در چنین 
شرایطى نمى توانند شغل و آینده اى  داشته باشند و به تبع 
آن از تشکیل زندگى مشترك و فرزندپرورى واهمه دارند. 
مجموعه این عوامل است که مهاجرت را به یک راهِکار تبدیل 
کرده است. به نحوى که در جامعه ما بیش از هفتاد درصد 
فارغ التحصیلان نخبه دانشگاه ها  به مهاجرت فکر مى کنند. 

اما اینکه  چرا مهاجرت مى کنند دیگر نیاز به تحلیل جامعه 
شناسى ندارد؛ این را همه مردم هم مى بینند و هم دارند انجام 
مى دهند؛ مهاجرت پزشکان، پرستاران، رزیدنت ها، اساتید 

دانشگاه، هنرمندان و حتى سازندگان مسکن و... 
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استان ها

اخبار کوتــــاه

روى خط آرمان ملى

کاهش ساعت کار به 40 ساعت
کمیسیون  سخنگوى  گودرزى،  حسین 
اجتماعى مجلس شوراى اسلامى در گفت وگویى، 
در تشریح آخرین وضعیت لایحه اصلاح ماده 
(87) قانون مدیریت خدمات کشورى (ساماندهى 
تعطیلات آخر هفته و کاهش ساعت کار)، گفت: 
اعضاى کمیسیون اجتماعى مجلس اکثریت آرا 
و اعمال تغییراتى با لایحه ساماندهى تعطیلات 
آخر هفته، موافقت کردند و لایحه جهت بررسى 
در جلسه علنى تقدیم هیات رئیسه مجلس 
شده است.  او درباره لایحه اصلاح ماده (87) 
قانون مدیریت خدمات کشورى افزود: دولت 
در این لایحه خواسته بود که 2 روز در آخر هفته 
تعطیل شود و همچنین میزان کار هفتگى از 44

ساعت به 42 و نیم ساعت کاهش یابد.  سخنگوى 
کمیسیون اجتماعى مجلس در گفت وگو با 
تسنیم، ادامه داد: اعضاى کمسیون با تعطیلى 
2 روز آخر هفته موافقت کردند و نظر کمیسیون 
تعطیلى شنبه ها به جاى پنج شنبه ها است و 
همچنین ساعت کارى که دولت پیشنهاد 42 و 
نیم ساعت را داده بود با مصوبه اعضاى کمیسیون 
اجتماعى، به 40 ساعت کاهش مى یابد؛ بنابراین 
با مصوبه اعضا روزهاى کارى از روز یکشنبه تا 
پنج شنبه از ساعت 7 تا 2 و 45 دقیقه خواهد شد. 

6 ساله ها به مدرسه مى روند؟
به گفته معاون ابتدایى وزیر آموزش و پرورش، 
از سال آینده به بعد فقط کودکان 6 سال تمامى 
که قبل از مهر ماه متولد شده اند مى توانند به 
کلاس اول ابتدایى بروند و براى امسال نیز ثبت 
نام این دانش آموزان مشروط به داشتن فضاى 
خالى در مدارس است.  معصومه نجفى پازوکى 
با اشاره به اینکه دانش آموزان براى ورود به پایه 
اول ابتدایى باید 6 سال تمام داشته باشند، اظهار 
کرد: سال گذشته در آیین نامه اجرایى ثبت نام 
تبصره اى گذاشتند که اگر کودکى متولد مهر 
ماه بود، در صورتى که شوراى مدرسه تشخیص 
دهد که آن مدرسه به لحاظ تراکم کلاسى امکان 
پذیرش این دانش آموز را دارد، مى تواند در پایه 
اول ابتدایى ثبت نام کند.  به گزارش ایسنا، او 
با یادآورى اینکه این موضوع سال گذشته در 
آیین نامه اجرایى ثبت نام قید شده بود و ما شاهد 
بازخوردهاى منفى زیادى در این رابطه از طرف 
مدارس بودیم، افزود: مدیران مدارس مى گفتند 
مدرسه جا ندارد اما والدین معترض بودند که 
طبق این آیین نامه مدارس مى توانند دانش آموز 
را ثبت نام کنند و به آن بخش از آیین نامه که ثبت 
نام را مشروط به «داشتن تراکم کلاسى» مى کرد، 

توجهى نداشتند. 

ممنوعیت سکونت 
در اطراف حرم شاهچراغ

محمدهادى ایمانیه، استاندار فارس در یک 
کنفرانس خبرى که به مناسبت هفته دولت 
برگزار شد، با بیان اینکه اقدامات جدیدى براى 
ارتقاى  ایمنى حرمین شریف واقع در شیراز، 
مصوب شده است، گفت: یکى از مباحث، 
حرم هاى  پیرامون  امنیت  وضعیت  تقویت 
حضرت شاهچراغ(ع) و حضرت سیدعلاءالدین 
حسین(ع) بوده که نصب دوربین هایى در این 
محدوده مد نظر است.  ایمانیه خاطرنشان 
کرد: براساس مصوبه اخیر، در محدود بافت 57

هکتارى اطراف حرم هاى شریف، سکونت اتباع 
بیگانه کاملا ممنوع شده است، مگر اینکه اداره 
اطلاعات، این اجازه را براى فرد یا افراد صادر کرده 
باشد. هیچ کارفرمایى در شیراز براى هیچ یک از 
مشاغل اعم از ساختمانى، باغبانى، کشاورزى و.. 
اجازه به کارگیرى اتباع بیگانه را ندارد، مگر با 

مجوز مستقیم اداره اطلاعات. 

ممنوعیت همراه داشتن پاوربانک
فرمانده پلیس فرودگاه هاى کشور از ممنوعیت 
همراه داشتن «پاوربانک» توسط زائران اربعین 
حسینى درطریق خطوط هوایى کربلا خبر داد.  
سردار محسن عقیلى با اشاره به ممنوعیت هایى 
که از سوى کشور عراق براى زائران اربعین در 
سفرهاى هوایى درنظر گرفته شده است، گفت: 
بنابر اعلام دولت عراق، زائران اربعین حسینى(ع) 
که قصد عزیمت از طریق خطوط هوایى به کشور 
عراق دارند، نباید اقلام ممنوعه از جمله پاوربانک 
به همراه داشته باشند.  براساس گزارش پایگاه 
خبرى پلیس، رئیس پلیس فرودگاه هاى کشور 
دلیل این کار را جلوگیرى از خطرات احتمالى در 
پى منفجر شدن پاوربانک ها دانست و گفت: بعضاً 
در برخى از موارد دیده شده که حمل پاوربانک ها، 
انفجارهاى کوچکى را در پى دارند و به دنبال این 

انفجارها، آتش سوزى هایى رخ مى دهد. 

مشارکت با مدارس دینى 
جواد محمدى رئیس دانشگاه آزاد اسلامى 
استان تهران به ایلنا، گفت: ما همکارى موفقى 
با مدارس دینى شکل داده ایم تا بتوانیم در 
چارچوب هاى اسناد بالادستى که دانشگاه براى 
ما تعریف کرده گام برداریم و تجربیات آن ها را در 
مدارس خودمان از جمله مدرسه سما پیاده کنیم. 
با این کار شاخص هاى علمى آموزشى فرهنگى 
مدارس ارتقا مى یابد.  رئیس دانشگاه آزاد اسلامى 
استان تهران اضافه کرد: نکته بعدى اینکه ما در 
توسعه مدارس نیز همکارى و مشارکت مدارس 
دینى را مدنظر داریم. حتى قرار است مدارس 
تیزهوشانى براى آن دسته از خانواده ها که دوست 
دارند فرزندانشان در محیطى فرهنگى و علمى 

درس بخوانند، تاسیس کنیم. 

لایحه حجاب و عفاف
 در انتظار تصمیم   اعضاى کمیسیون قضائى مجلس است

وزیر آموزش و پرورش گفته تاثیر معدل 
در کنکور کاملا در راستاى عدالت 
آموزشى است؛ منتقدان اما از مافیاى
معدل نام مى برند

آرمان ملى:

﹥ ﹝︀︗︣ت﹝︀︗︣ت ﹁﹊︣ ﹝﹩ ﹋﹠﹫︡؟ ﹁﹊︣ ﹝﹩ ﹋﹠﹫︡؟  ︋﹜﹨ ︀﹝︫ ﹤  ︋﹜﹨ ︀﹝︫

 برخى از برگزیدگان کنکور به مهاجرت فکر مى کنند. 
«آرمان ملى» به این بهانه نگاهى به حال و هواى اجتماعى  

جامعه پرداخته و پرسیده: 

لایحه حجاب و عفاف بعد از کش و 
قوس هاى فراوان، اصل 85 یى شد و براى 
قضائى  به کمیسیون  بررسى جزئیات 
و حقوقى مجلس به عنوان کمیسیون 
تخصصى ارسال شد. بررسى محرمانه این 
لایحه یک هفته به طول انجامید و بنا بر 
اعلام برخى اعضاى این کمیسیون و هیات 
رئیسه مجلس براى تصویب میزان سال 
اجراى آزمایشى باید به صحن مجلس 

بیاید. 
تعجیل مجلس در بررسى این لایحه از 
یک سوى و انتخاب یک مسیر محرمانه 
براى به سرانجام رساندن لایحه اى که 
ارتباط مستقیم و زیادى با افکار عمومى 
و طیف گسترده مردم دارد، در یک مدت 
زمان کوتاه همچنان محل بحث و ابهام 

است. 
خبرآنلاین در گزارشى با اشاره به 
تاکید محمدباقر قالیباف از جایگاه رئیس 
مجلس و طیف حامیان لایحه عفاف و 
براى  مجلس  تصمیم  براینکه  حجاب 
هشتادوپنجى کردن این لایحه با نگاه 
مخفیانه بررسى کردن لایحه نبوده، ادامه 
داده که بررسى 1500 پیشنهاد ثبت شده 
نمایندگان پیرامون این لایحه در مدت 
زمان باقیمانده از عمر مجلس و ضرورت 
بررسى برنامه هفتم توسعه و لایحه بودجه 

سال آینده امکانپذیر نبوده است. 
که  معتقدند  منتقدان  حال  این  با 
این شیوه تصویب قوانین تنها در موارد 
ضرورى است و تصمیم نمایندگان براى 
هشتادوپنجى کردن این لایحه براى فرار 
از پاسخگویى و مسئولیت و محرمانه کردن 

جزئیات بررسى لایحه است. به گزارش 
خبرآنلاین، این دست فرمان مجلس البته 
مسبوق به سابقه است و پیشتر نیز مجلس 
در طرح صیانت و طرح جوانى جمعیت نیز 

چنین مسیرى را طى کرده بود. 
اما فارغ از حواشى رخ داده در بررسى 
این لایحه، سوال اصلى آن است که 
«سرنوشت لایحه اى که با زندگى ده ها 
میلیون ایرانى سروکار دارد به چه کسانى 

سپرده شده است؟»  
کمیسیون  مجلس  تصمیم  براساس 
اصلى بررسى لایحه حجاب و عفاف در 
قالب اصل 85 قانون اساسى، کمیسیون 
قضائى و حقوقى است و آنگونه که یک عضو 
کمیسیون فرهنگى مجلس در گفت وگو 
با خبرآنلاین مطرح کرد، تنها اعضاى 
این کمیسیون حق رأى دارند و دیگر 
نمایندگانى که در جلسات بررسى این 
لایحه حضور دارند تنها از جایگاه مشورتى 

و نظارتى است. 

بررسى آراء نمایندگان نقش آفرین در 
تصویب لایحه حجاب و عفاف حکایت از 
آن دارد که مجموع رأى این نمایندگان 
برابر با 492 هزار و 573 رأى است. یعنى 
سرنوشت یک لایحه حساس و مهم که با 
حقوق شهروندى ارتباط مستقیم دارد 
در اختیار نمایندگانى قرار گرفته است 
که مجموع آراء آنها به 500 هزار نفر هم 

نمى رسد. 
براساس اطلاعات منتشر شده در پایگاه 
الکترونیکى جامعه مجلس شوراى اسلامى 
موسى غضنفرآبادى، محمدتقى نقدعلى، 
دلخوش  سیدکاظم  نوروزى،  حسن 
اباترى، هاجر چنارانى، سیدمحمد موحد، 
حسینعلى حاجى دلیگانى، سیدمرتضى 
حسینى میانه، عبدالرضا مصرى و مهدى 
باقرى 10 عضو این کمیسیون هستند و 
بنا بر قانون این کمیسیون با دو سوم اعضا 
هم مى تواند جلسات بررسى این لایحه در 
قالب اصل 85 را تشکیل دهد و رأى گیرى 

انجام شود. در یازدهمین انتخابات مجلس 
شوراى اسلامى از مجموع 57 میلیون 
و 918 هزار و 159 واجد شرایط رأى، 
24 میلیون و 512 هزار و 404 نفر پاى 
صندوق رأى رفتند و حضور 42٫5 درصدى 
موجب شد تا کمترین نرخ مشارکت در 
قیاس با ده دوره انتخابات قبلى مجلس 
ثبت شود. بررسى میزان درصد رأى 10
نماینده عضو کمیسیون قضائى و حقوقى 
مجلس که بررسى لایحه حجاب و عفاف 
را برعهده دارند، از مجموع واجدان شرایط 
حوزه هاى انتخابیه شان حکایت از حداقلى 
بودن رأى این نمایندگان دارد، چه آنکه 
موسى غضنفرآبادى 30 درصد رأى از 
واجدان شرایط حوزه انتخابیه بم، ریگان، 
فهرج و نرماشیر را کسب کرده است. 
محمدتقى نقدعلى نماینده خمینى شهر 
19 درصد، حسن نوروزى نماینده رباط 
کریم 8 درصد، هاجر چنارانى نماینده 
نیشابور و فیروزه 12 درصد و حسینعلى 
حاجى دلیگانى نماینده شاهین شهر، 
برخوار و میمه 33 درصد رأى از واجدان 
شرایط حوزه هاى انتخابیه خود را به دست 

آورده اند.
نماینده  میانه  حسینى  سیدمرتضى 
دلخوش  سیدکاظم  درصد،   8 میانه 
نماینده صومعه سرا 21 درصد، عبدالرضا 
مصرى نماینده کرمانشاه 16 درصد و 
مهدى باقرى نماینده زنجان و طارم 
4 درصد و سیدمحمد موحد نماینده 
کهگ یلویه و بویر احمد نیز 40 درصد رأى 
از واجدان شرایط حوزه هاى انتخابیه خود 

را به دست آورده اند.


